



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုၤသဝီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၅ သီ, ၂၀၂၄နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြူၤနီၣ်ဂံၢ်- 23-429+276-11

တီအူကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤ SAC ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချံအံၤ သဝီဖိသံတဂၤဒီး ဟံၣ်တဖၣ်ဟးဂူၢ်ဟးဂီၤ (လါအီကူး ၂၀၂၃ နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ် ဖဲလါအီကူး ၂၀၂၃ နံၣ် အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအီကူး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါတြူၤကဲကးကရူာ် (SAC) ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချံသၢ ဖျါလၢ သၢတီၤကွံၣ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချံအံၤသဝီဖိသံတဂၤဒီး ဟံၣ်တဖၣ်ဟးဂူၢ်ဟးဂီၤဝဲဒီး ကျဲ လၢသဝီဖိသံတဘျီစၢ်ကီၢ် ဟးဂီၤကွံၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအီကူး ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် SAC သုးဖိလၢ ခိၣ်ချံသုးရ့ၣ် (LIB) နီၣ် ဂံၢ် (၃၀၄) ခးလီၤနီၣ်ကျိ (၁၂၀) မမ ကျိဖးဒိၣ်ချံသၢဖျါလၢ အ--- သဝီ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချံအံၤသဝီ သဝီဖိပိာ်မုၢ်လၢအမံၤမ့ၢ် မၢ်စ--- ဘၣ်ဒိဝဲနးနးကလဲာ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဒီးကူၤစါယါဘျါသးလၢတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျါဘၣ်ဆၣ် ခိဖျါလၢ အဘၣ်ဒိနးဒိၣ်မးအံၤ လၢခံသံဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါတြူၤကဲကးကရူာ် (SAC) ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချံ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လါအီကူး ၂၂ သီ ဒီး ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်)	ကဝီၤဒု ခ--- လၢသၢတီၤကွံၣ် ဒီး အ--- သဝီ, ဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီလၢ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီဖဲ လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၃နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤ မၤသကီၢ်တၢ်တဂၤ ဖဲ တီအူကီၢ်ရ့ၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအီထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိ န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ရဲၣ်)	
-----------	--

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	နီၢ်ဂ---	နီၢ်ဒ---	နီၢ်င---	မၢ်စ---
သးနံၣ်	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	၄၈ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ပိၢ်မုၢ်	ပိၢ်မုၢ်	ပိၢ်ခွါ	ပိၢ်မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ	ကညီ	တသ့ၣ်ညါ
ထီၣ်ပှၤ/သဘူ	ထီၣ်ပှၤ	ထီၣ်ပှၤ	ထီၣ်ပှၤ	ထီၣ်ပှၤ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ခရံၣ်ဖိ	ခရံၣ်ဖိ	ခရံၣ်ဖိ	တသ့ၣ်ညါ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ကဝီၤဒု ခ--- သၤတီၤက့ၢ်ဝုၢ်	ကဝီၤဒု ခ--- သၤတီၤက့ၢ်ဝုၢ်	ကဝီၤဒု ခ--- သၤတီၤက့ၢ်ဝုၢ်	အ--- သဝီ, ဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆိ

ပှၤလၢအမၤအပယွဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ /သးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	စုကဝဲဒိၣ်သးရဲၣ် (တသ့ၣ်ညါနီၣ်ဂံၢ်)	ဘယုၣ်နီၤတၢ်မိၣ်သးကလၢၤဖဲ သၤတီၤက့ၢ်ဝုၢ်	တသ့ၣ်ညါ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	ဒိၣ်ချ့သးရဲၣ် (LIB) နီၣ်ဂံၢ် (၃၀၄)	ယုၤတၢ်ရူၤဝုၢ်, ပကိၢ်ကီၢ်ခီ	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲၣ်ပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.

ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢ (KNU) ပၤကီၢ်တၢ်လၢ ဒုလိာ်မုၢ်လါထံၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ, ဒိၣ်ဖးဒိၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရဲၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ KHRG ပျီပူပူမၤတၢ်ဖိတၢ် ဘၣ်ပးတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်တၢ်တခါန့ၢ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ ဖဲလါနီၣ်ဝုၢ်ဘၣ် ၂၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၢ် ပျီပူပူမၤတၢ်ဖိထံၣ်လိာ်သးဒီးလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတၢ်လၢအထံၣ်ထွဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီး ပှၤလၢအဟံၣ်ဟးဂီၤခီဖျိတၢ်ခးလီၤ ကျိၤဖးဒိၣ်ချ့အယိဒီး မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ် သဝီဖိတၢ်န့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သး အလီၢ်အယိ အသ့ၣ်ညါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပူပူမၤတၢ်ဖိတၢ် ခဲးကျိၤဒီးလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတၢ်လၢ ဒိၣ်ဖးဒိၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရဲၣ် ခီဖျိလီတဲစိဒီး ထၢဖျိတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ပး တၢ်ကဲထီၣ်သးခဲတခါအဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပျီၤပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ ဟ်ဖျိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်ကဲထိန်သးတၢ်တခါလၢ ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အနီၣ်ကစၢ်တၢ်အအိၣ်ဒီး သဝီဖိအၤတၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကဲထိန်သးအလီၢ်အဃိ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ အမ့ၢ်အတီၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ ပျီၤပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ လဲၤလၢတၢ်ကဲထိန်သးအလီၢ်ဒီး ဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်ခဲၤတခါန့ၣ် လီၢ်ကဝီၤ သဝီဖိလၢ (အတဲသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး ပိၣ်မုၢ်တၢ်လၢ လၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတချုးလၢအသံဒီးဘၣ်) တၢ်ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်

ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်.

တၢ်ကဲထိန်သးတၢ်တခါ

ဖဲလါအီကူး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါဒီ (၈:၃၀) အဆၢကတီၢ် ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးဖိတဖၣ် ခးလီၤနါစိၤ ကျိဖးဒိၣ်ချံသၢဖျါလၢ သၤတီၤက့ၣ်ဝှံ, ဒိၣ်ဖးဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖၣ်အကျိၤ တဖျါန့ၣ်လီၤတဲာ် လၢ သၤတီၤက့ၣ်ဝှံ ကဝီၤခ--- အပူၤဒီး ပိၣ်ဖးထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢ တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အဃိ သဝီဖိသၢကၤအဟံၣ်ဟးဂီၤဒီး ကျဲလၢဟံၣ်ကပၤသဝီဖိသုးအီၤစ့ၢ်ကိး ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ကစၢ်လၢအဟံၣ်ဟးဂီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ နီၣ်ဂ---, နီၣ်ဒ--- ဒီး စိၤင--- တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံအၤတဖျါန့ၣ်လီၤတဲာ်လၢ ဟီၣ်ကဝီၤလၢ ဝှံချါန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ်အံၤအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ စုကဝဲဒိၣ်သုးရဲၣ်လၢ ဘယုၣ်နီၤတၢ်မ့ၢ်သုးကလၢဖဲ သၤတီၤက့ၣ်ဝှံန့ၣ်လီၤ. လီၤကံာ်လၢ SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် နၢ်ဟူတၢ်ပိၣ်ထီၣ်သီၣ်လၢ သၤတီၤက့ၣ်ဝှံကျဲတဘိအပူၤအဃိန့ၣ်လီၤ. သၤတီၤက့ၣ်ဝှံ ကဝီၤဒု ခ--- ဆူဘယုၣ်နီၤတၢ်မ့ၢ်သုး သုးကလၢန့ၣ် ဘၣ်လဲၤဒီးသိၣ်လုၣ်ယီၢ် ကအိၣ်အမံးနံး (၃၀) န့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢအဟံၣ်ဟးဂီၤ ဒီဖျိတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံတၢ်န့ၣ် ဖဲ SAC ခးလီၤနါစိၤကျိဖးဒိၣ်ချံအဆၢကတီၢ် အတအိၣ်လၢသၤတီၤ က့ၣ်ပူၤဘၣ်အဃိ အတဘၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအၤခဲၤလၢအဟံၣ်ဟးဂီၤန့ၣ် ဖဲ SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံအဆၢ ကတီၢ် အိၣ်သ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ် အဟံၣ်ဖိလၢအဃိ တဘၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါအီကူးဒီး လါစဲးပထုဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ SAC သုးတဖၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံလၢ သၤတီၤက့ၣ်ဝှံပူၤ ခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံအံၤကဲထိန်သး တနွံတဘျီ မ့တမ့ၢ် တနွံခဲဘျီန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါ အီကူး ၂၂ သီန့ၣ် ဒီဖျိလၢ SAC ခးလီၤနါ စိၤကျိဖးဒိၣ်ချံအဃိ သဝီဖိလၢအအိၣ် သၤတီၤက့ၣ်ဝှံ ကဝီၤခ--- ပူၤတဖၣ် ပျံတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်သနၢ်က့ တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံဒဲအံၤကပတုၣ်သးအဂီၢ်သဝီဖိတဖၣ်မၤတၢ်တသ့နီၤတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံကဲထိန်သးတ ဘျီအံၤန့ၣ်သဝီဖိတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီးတၢ်သံတၢ်ပှၤတအိၣ်ဘၣ်ဒီး ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီးတၢ်သံတၢ်ပှၤတအိၣ်စ့ၢ်ကိး ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ ကျိတဖၣ်ဒီး တၢ်ဘၢယွၤသရိၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးခံၤခါတခါ

ဖဲလါအီၣ်ကူး ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါခီ (၄) နံၣ်ရံၣ်ဃုာ်ဃုာ်န့ၣ် SAC ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ် (LIB) နီၣ်ဂံၢ် (၃၀၄) သးဖိတဖၣ် ခးလီၤနါ စါကျိဖးဒိၣ်ချ့ ၁၂၀ မမ သၢဖျါလၢ အ--- သဝီ, ဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. LIB နီၣ်ဂံၢ် (၃၀၄) အံၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ ယုၤတၢ်ရူၤဝ့ၢ်, ပကိၢ်ကီၢ်ခီ (ဒီး ဘၣ်မနုၤအပိၤအအိၣ်လၢ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်လဲၣ်န့ၣ် လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်တသ့ၣ်ညါတၢ်). ကျိဖးဒိၣ်ခံၤဖျါလီၤတံၢ်လၢ သဝီဃၢၤဒီး ကျိချ့အဂၤတဖျါလီၤတံၢ်လၢ အ--- သဝီပူၤလၢ အဘူးဒီး မၢ်စ--- သးနံၣ်အိၣ် (၄၈) နံၣ် ဖဲအဟးလၢသဝီကျဲပူၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဟးလၢကျဲပူၤအဆၢကတီၢ် ကျိဖးဒိၣ်ချ့လီၤ တံၢ်ပိၤဖးထီၣ်အကူအခီဘၣ်အဟၢဖးဒီး အခိၣ်လီၢ်ခံတကပၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ **ကမျါတၢ်ဒီသဒၢသး (PDF)** ကသံၣ်သရၣ်တဂၤ ဒီး **ကညီၣ်ဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA)** ကသံၣ်သရၣ်တဂၤ ကူၤစါယါဘျါအဝဲအတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးန့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ (တနံၤဃီအတီၢ်ပူၤ) ပုၤလဲၤဆုၤအီၤဆူတီအူတၢ် ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံတနံၤ ဖဲလါအီၣ်ကူး ၂၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ခီဖျါလၢအဘၣ်ဒိနးနးကလဲၣ်အပိၤ အသံလၢတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ် လီၤ. ဖဲလါအီၣ်ကူး ၂၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ပုၤက့ၤစိာ် မၢ်စ--- အသံစိာ်လၢအ--- သဝီပူၤဒီး ဘၣ်တၢ်ခူၣ်လီၤအီၤလၢ သဝီ တၢ်သ့ၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. မၢ်စ--- အဝၤသံလၢအပူၤကွံာ်နံၣ်တဖၣ်ဒီး အအိၣ်တၢ်ဒီးအဖိလွံၢ်ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိ ဃီဖိတဒီးန့ၢ်ဘၣ် ကျိၣ်စုတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစါအါန့ၢ်ဒီး တၢ်မၤဘျၢၣ် ၂၀၀,၀၀၀ ကးလၢ PDF ဒီး KNLA ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်ဘၣ်.

SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချ့တဘျီအံၤအပိၤ သဝီဖိတနီၤအကျိၢ်ဘၣ်ဒိဒီး သ့ၣ်ထုၣ်တနီၤဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ တဂၤပာ် ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ SAC ခးလီၤနါစါကျိဖးဒိၣ်ချ့လၢသဝီပူၤခဲအံၤခဲအံၤအပိၤ သဝီဖိအါဂၤဘၣ်ဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးဝဲန့ၣ်လီၤ.

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃုာ်န့ၣ်အခွဲး

မုၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဖါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

သဝီဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ သၢတီၤကွံာ်ဒီး သဝီဖိတဂၤလၢအတဲသကိးတၢ်ဒီး မၢ်စ--- အဟံၣ်ဖိဃီဖိဟ့ၣ် KHRG အခွဲးလၢ ကရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၂၈သီ, ၂၀၂၃နီၣ် ဖဲသၢတီၤက့ၣ်ဝဲ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီၤအူကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအိၣ်ကူး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နီၣ်န့ၣ် SAC သးတဒုၣ်ခးလီၤနီၤကျိဖးဒိၣ်ချံသၢဖျါၣ်လၢ သၢတီၤက့ၣ်ဝဲ ၁--- ကဝီၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံအယီၤ သဝီဖိတနီၤအဟံၣ်အယီၤဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)



တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လၢအိၣ်ကူး ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နီၣ်လၢ အ--- သဝီ, ဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီၤအူ ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ သဝီဖိ သးနီၣ်အိၣ် (၄၈)နီၣ် တၢ်လၢအမံၤမ့ၢ် မၣ်စ--- လၢအဘၣ်ဒိၣ်ဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချံ ၁၂၀ မမ အကူအခီန့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်လၢ မၣ်စ--- အဘၣ်ဒိၣ်ဘၣ်ထံးနးနးကလဲၣ် အယီၤ လၢခံ အသံလၢတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျၢၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲလီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပျၢၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပာ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဟုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.